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   Utdragsbestyrkande: 
    

 

Nämnd Kommunstyrelsen  
   

Offentligt sammanträde Nej  
   

Sammanträdesdag 18 september 2019  
   

Tid och plats Klockan 13:00-14:56, A-salen  
   
 Ledamöter Frånvarande  

följande paragrafer 
Tjänstgörande  
ersättare 

 Beslutande  Daniel Dronjak (M), 
Ordförande 

  

 Malin Danielsson (L)   
 Christian Ottosson (C)   
 Christina Eklund (M)   
 Jelena Drenjanin (M)   
 Karl Henriksson (KD)   
 Ingalill Söderberg (DP)   
 Lars Björkman (HP)   
 Sara Heelge Vikmång (S)   
 Rasmus Lenefors (S)   
 Ann-Marie Högberg (S)   
 Rikard Lingström (S) Samtliga Yossi Sigal (S) 
 Nujin Alacabek Darwich (V) Samtliga Britt Björneke (V) 
 Anders Lönroth (MP)   
 Mats Arkhem (SD)   

 
 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Eva Carlsson-Paulsén (M), Love Bergström (M), Henrik Juhlin (C), Cem Delen 
(L), Rolf Johansson (KD), Leif Dyrvall (DP), Sven Nicklasson (HP), Anneli 
Sjöberg (S), Niklas Bougt (V), Anders Abel (MP), Martin Nigals (SD) 

 
Övriga närvarande Se nästa sida 

 
Utses att justera Rasmus Lenefors 

   
Justeringens tid 23 september 2019 Paragrafer 1-9, 11, 13-20 

Paragraf 10 och 12 
justerades omedelbart, och 
redovisas i separat 
protokoll  

Underskrifter   
 Patrick Stenbacka  
 Sekreterare 

 

 

 Daniel Dronjak  
 Ordförande 

 

 

 Rasmus Lenefors  
 Justerande  
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 Kommunstyrelsens sammanträde den 18 september 2019 

Övriga närvarande 
Camilla Broo, kommundirektör 
Mona Birgetz, HR-direktör 
Toralf Nilsson, kanslidirektör 
Ralph Strandqvist, budget- och controllerchef 
Gunilla Vastesson, biträdande samhällsbyggnadsdirektör 
Linus Björkman, politisk sekreterare (M) 
Emil Holmlund, politisk sekreterare (DP) 
Peter Johansson, politisk sekreterare (MP) 
Lisbeth Krogh, politisk sekreterare (HP) 
Tove Lönstad, politisk sekreterare (S) 
Leonid Yurkovskiy, politisk sekreterare (SD) 
Patrick Stenbacka, sektionschef administrativa sektionen 
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BEVIS  
om justering av Kommunstyrelsen protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 18 september 2019 

Protokollet har justerats den  23 september 2019 

Anslaget sattes upp den 24 september 2019 

Anslaget tas ner den 17 oktober 2019 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  16 oktober 2019 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Registrator, kommunstyrelsens 
förvaltning, 08-535 300 00 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 18 september 2019 § 1   
    
    

 
 
 

Godkännande av föredragningslistan   
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föredragningslistan fastställs. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 18 september 2019 § 2   
    
Diarienummer KS-2017/1183.119    
 

 
 

Angående Huges lokaler för särskilda boenden – svar på 
motion väckt av Barbro Lind (MP) och Birgitta Ljung (MP)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14 
augusti 2019, anses motionen Angående Huges lokaler för särskilda boenden 
besvarad. 

 
Sammanfattning 
I en motion väckt i kommunfullmäktige den 24 april 2017 av Barbro Lind (MP) och 
Birgitta Ljung (MP) föreslås att de delar av kommunens lokaler där människor bor, 
hyr lägenheter, ska betraktas som bostadshus vid uppdelningen av Huge i två företag, 
och att de därmed ska höra till Huge Bostäder AB, samt att personer som hyr sin 
bostad i Huges särskilda boenden, ska direkthyra lägenheterna av fastighetsägaren. 
 
Motionärerna anser att människor som bor i särskilda boenden i så hög grad som 
möjligt ska betraktas som och behandlas som andra kommuninvånare, i det här fallet 
som hyresgäster. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer med remissinstanserna att det ur främst ett 
ekonomiskt perspektiv är mest fördelaktigt att ha kvar den etablerade modellen med 
blockhyresavtal, där de boende har ett andrahandskontrakt med kommunen. 
 
Kommunfullmäktige beslutade i juni 2017 att godkänna delningsplan för Huge 
Fastigheter AB (KF 2017-06-19 § 32). I delningsplanen ingick fördelning av 
anläggningstillgångar som fastigheter och pågående arbeten enligt fastighetsindelning 
i bilagd fastighetsförteckning. Genom delningen skulle Huge Fastigheter AB:s 
samtliga fastigheter, utom de fastigheter vilka är uthyrda till Huddinge kommun och 
huvudsakligen används för kommunens verksamheter, överföras till Huge Bostäder 
AB. Övriga fastigheter överfördes till Huddinge Samhällsfastigheter AB. Med 
förslaget att bibehålla nuvarande modell med blockhyresavtal, där de boendes 
hyresförhållande fortsatt är med kommunen, förslår kommunstyrelsen förvaltning 
ingen ny fördelning av fastigheter mellan Huddinge Samhällsfastigheter AB och 
Huge Bostäder AB. 
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Diarienummer KS-2017/1183.119    
 

 
Protokollsanteckningar 
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning för Miljöpartiet de gröna, se 
bilaga 2.1 till detta protokoll.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 18 september 2019 § 3   
    
Diarienummer KS-2018/1506.119    
 

 
 

Redovisning av kommunens kostnader för utlandsresor – 
svar på motion väckt av Martin Nigals (SD)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 14 
augusti 2019, anses motionen Redovisning av kommunens kostnader för utlandsresor 
besvarad. 

 
Sammanfattning 
I en motion väckt i kommunfullmäktige den 18 juni 2018 av Martin Nigals (SD) 
föreslås att kommunfullmäktige beslutar att alla utlandsresor som företas av 
kommunen, tjänstemän och politiker, har ett uttalat mål med skriftlig redovisning av 
hur resan gynnar verksamheten och kommuninvånarna. Vidare föreslås att en 
fullständig redovisning av ovanstående uppgifter och kostnader görs tillgängliga för 
invånarna genom att läggas ut på kommunens hemsida. 
 
Mot bakgrund av att kommunen har beslutade delegationsordningar, riktlinjer och 
rutiner för tjänsteresor föreslås att motionen anses besvarad. 
 
Överläggning 
Mats Arkhem (SD) yrkar bifall till förslagen i motionen. 
 
Sedan Martin Nigals (SD), Daniel Dronjak (M), kommundirektören Camilla Broo, 
Jelena Drenjanin (M) och Malin Danielsson (L) yttrat sig förklaras överläggningen 
avslutad. 
 
Propositioner 
Ordföranden ställer propositioner efter varandra om bifall till Mats Arkhems (SD) 
yrkande om att bifalla förslagen i motionen och till arbetsutskottets förslag och finner 
därvid att kommunstyrelsen beslutat bifalla arbetsutskottets förslag. 
 
Reservationer 
Till förmån för eget förslag reserverar sig Mats Arkhem (SD) för 
Sverigedemokraterna. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 18 september 2019 § 4   
    
Diarienummer KS-2016/403.119    
 

 
 

Förbättrade beslutsunderlag till politiker – svar på motion 
väckt av Anders Abel (MP)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 12 augusti 2019, avslås förslagen 1 och 3 i motionen. 

2. Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 12 augusti 2019, anses förslaget 2 besvarat. 

 
Sammanfattning 
Anders Abel (MP) inkom den 8 februari 2016 med en motion med förslag om att 
reglementen för kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och samtliga nämnder ska 
uppdateras med regler för utsända underlag i beslutsärenden till politiker, 
innehållande: 
 
- Regel om att kopiering av texter i samma ärenden ska ersättas med hyperlänkade 
hänvisningar så att upprepningar av text försvinner. 
  
- Regel om att när ny version av tidigare dokument presenteras ska tre versioner 
tillhandahållas: originalet, den förändrade, samt en sammanfogad version med 
ändringsmarkeringar på teckennivå. 
  
- Regel om att handlingar på bordet upphör och att handlingar ska finnas tillhanda 
elektroniskt senast 24 timmar innan mötet. Ärenden där handlingar tillhandahålls 
senare än 24 timmar innan mötes start får inte behandlas på mötet, om inte minst 2/3 
majoritet av mötet godkänner det. 
 
Motionen har skickats på remiss till samtliga nämnder. 
 
Remissinstanserna, liksom kommunstyrelsens förvaltning, anser att det är mycket 
viktigt att de förtroendevalda tillhandahålls tydliga och väl formulerade 
beslutsunderlag. Att ersätta upprepningar med hyperlänkade hänvisningar riskerar att 
skapa större otydlighet och är svåra att dokumentera i kommunens nuvarande 
pappersarkiv. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
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Diarienummer KS-2016/403.119    
 

 
Det är viktigt att det tydligt framgår vad som har ändrats i de fall en ny version av 
tidigare dokument presenteras. Arbetet med att utveckla rutinerna kring hur ändringar 
ska synliggöras pågår i samband med översynen av ärendehandboken. 
 
Handlingar på bordet bör undvikas men förekommer. Att införa en regel om att 
handlingar på bordet inte får förekomma riskerar att utgöra ett hinder för de ärenden 
där ett skyndsamt beslut är påkallat och där handlingar på bordet inte kunnat 
undvikas. Om ledamöterna vid sammanträdet anser att de inte fått tillräckligt med tid 
för att sätta sig in i ett ärende är det möjligt att återremittera ärendet till förvaltningen 
och fatta beslut vid ett senare sammanträde. 
 
Ärendet återremitterades vid kommunfullmäktiges sammanträde den 10 oktober 2016 
(§ 17). 
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att 
förslagspunkterna 1 och 3 avslås och förslagspunkten 2 anses besvarad. 
 
Överläggning 
Britt Björneke (V) yrkar bifall till förslagen i motionen, se bilaga 4.1 till detta 
protokoll.  
 
Vidare yttrar sig Anders Abel (MP).  
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordföranden ställer propositioner efter varandra om bifall till Britt Björnekes (V) 
yrkande om att bifalla förslagen i motionen och till förvaltningens förslag och finner 
därvid att kommunstyrelsen beslutat bifalla förvaltningens förslag. 
 
Reservationer 
Mot kommunstyrelsens beslut reserverar sig Britt Björneke (V) för Vänsterpartiet. 
 
Protokollsanteckningar 
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning för Miljöpartiet de gröna, se 
bilaga 4.2 till detta protokoll.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 18 september 2019 § 5   
    
Diarienummer KS-2019/1504.112    
 

 
 

Revidering av reglemente för kultur- och fritidsnämnden – 
HKF 8000  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Reglemente för kultur- och fritidsnämnden – HKF 8000 – ska ha den ändrade 
lydelse som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 14 augusti 2019. 

2. Kultur- och fritidsnämnden bemyndigas att besluta om redaktionella ändringar i 
reglemente för kultur- och fritidsnämnden – HKF 8000 – för att korrigera 
uppenbarliga felaktigheter och förbättra läsbarheten. 

 
Sammanfattning 
Enligt reglemente för kultur- och fritidsnämnden – HKF 8000 – framgår att nämnden 
är den kommunala nämnd som bland annat svarar för frågor som ankommer på 
Huddinge kommun enligt lotterilagen (1994:1000). 
 
På grund av lagändringar i spellagstiftningen, samt att bygglovs- och tillsynsnämnden 
övertog ansvaret enligt spellagstiftningen efter beslut av fullmäktige den 10 juni 
2019, § 17 behövs vissa ändringar göras i reglementet för kultur- och fritidsnämnden 
– HKF 8000. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har den 11 juni 2019, § 83, beslutat föreslå fullmäktige att 
fastställa nämndens förslag till ändring av reglemente för kultur- och fritidsnämnden 
– HKF 8000. 
 
De ändringar som kultur- och fritidsnämnden föreslår i reglemente för kultur- och 
fritidsnämnden – HKF 8000 – framgår av jämförelsetabell i bilaga 2 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 14 augusti 2019. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunfullmäktige godkänner kultur- 
och fritidsnämndens förslag till reglemente för kultur- och fritidsnämnden – HKF 
8000 – i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 14 augusti 2019. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 18 september 2019 § 6   
    
Diarienummer KS-2019/2059.112    
 

 
 

Revidering av arvodesreglementet för kommunalt 
förtroendevalda i Huddinge kommun (HKF 9190)   
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Arvodesreglemente för kommunalt förtroendevalda i Huddinge kommun ska ha den 
ändrade lydelse, som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 21 augusti 2019 i detta ärende, med ändringen att §5 får 
följande lydelse:  

”§ 5 Ledighet för hel- eller deltidsarvoderad på grund av sjukdom 
Hel- eller deltidsarvoderad erhåller ledighet på grund av sjukdom under högst 14 
kalenderdagar i följd utan att arvodet reduceras. Från dag 15 till och med dag 360 
minskas arvodet enligt de bestämmelser som gäller för kommunanställda.” 

 
Sammanfattning 
Gällande arvodesreglemente har fått sin nuvarande lydelse genom fullmäktiges beslut 
den 11 april 2019, § 14. 
 
Förvaltningen har tagit upp frågan om ändring av arvodesreglementet dels därför att 
reglerna om ersättning för förlorad arbetsinkomst lett till tolkningsproblem och dels 
därför att en diskussion uppstått om till vem ett arvode ska utbetalas. I samband med 
detta har frågan om en översyn av arvodesreglementet aktualiserats om att se över 
hela reglementet i enlighet med ett beslut från kommittén för arvodes- och 
partistödsfrågor daterat den 4 november 2015, § 3. Kommittén beslöt då att ge 
kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att ta in exempel på arvodesreglementen 
från andra kommuner med liknande organisation som Huddinge, och överväga behov 
av förändringar, som underlag för en eventuell översyn av kommunens 
arvodesreglemente. 
 
Arvodesreglementet är uppdelat i två delar varav den första delen avser bestämmelser 
för hel- och deltidsarvoderade förtroendevalda och den andra delen avser övriga 
förtroendevalda. Föreliggande förslag innebär att de två delarna av 
arvodesreglemente slås ihop. Det nya förslaget innehåller dock fortfarande särskilda 
regler för de förtroendevalda som fullgör uppdrag på heltid eller betydande del av 
heltid. 
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Diarienummer KS-2019/2059.112    
 

 
Vid sammanslagningen av del 1 och 2 har uppdateringar skett när det gäller olika 
dokument som reglementet hänvisar till. Vissa redaktionella ändringar samt 
preciseringar har också gjorts. Mot bakgrund av att innehållet i ett arvodesreglemente 
normalt ska gälla för pågående mandatperiod har strävan varit att undvika några 
sakliga ändringar i detsamma.  
 
Trots detta föreslås en ändring i bestämmelsen om ersättning för förlorad 
arbetsinkomst för egenföretagare innebärande att denna ska vara schabloniserad och 
beräknad på grundval av den senast fastställda sjukpenningen. 
 
Med anledning av vissa diskussioner som förekommit rörande till vem arvode 
rätteligen ska utbetalas har innehållet i § 22 i förslaget preciserats så att utbetalning 
av arvode ska ske ”personligen” till den förtroendevalde. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att arvodesreglemente för kommunalt 
förtroendevalda i Huddinge kommun ska ha den ändrade lydelse, som framgår av 
bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 21 augusti 
2019 i detta ärende. 
 
Överläggning 
Daniel Dronjak (M) yrkar bifall till ordförandeförslag med följande lydelse, se även 
bilaga 6.1 till detta protokoll:  
 
”§ 5 Ledighet för hel- eller deltidsarvoderad på grund av sjukdom 
Hel- eller deltidsarvoderad erhåller ledighet på grund av sjukdom under högst 14 
kalenderdagar i följd utan att arvodet reduceras. Från dag 15 till och med dag 360 
minskas arvodet enligt de bestämmelser som gäller för kommunanställda.” 
 
Vidare yttrar sig chefen för PA-system Åsa Brunqvist och Ann-Marie Högberg (S).  
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifallit kommittén för arvodes- och 
partistödsfrågors förslag med ordförandeförslagets ändring avseende § 5. 
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Revidering av riktlinjer för exploateringsavtal med anledning 
av medfinansieringsersättning för Spårväg Syd  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Principer för medfinansieringsersättning av Spårväg Syd, i enlighet med bilaga 1 
till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 19 juni 2019, 
godkänns såsom tillägg till KS 2016/945, Riktlinjer för exploateringsavtal. 

2. Till de av kommunfullmäktige antagna riktlinjerna för exploateringsavtal samt 
riktlinjerna för markanvisningar (se fullmäktiges beslut den 13 juni 2016, § 12 och 
den 6 november 2017, § 22) ska följande text läggas under en ny punkt med nummer 
4.1.1 (se bilaga 2 och bilaga 3): 

Grundläggande principer för medfinansieringsersättning för Spårväg syd  

Huddinge kommun avser att i exploateringsavtal/mark- och genomförandeavtal 
särskilt avtala om medfinansieringsersättning med anledning av kommunens kostnad 
för bidrag till byggande av Spårväg syd. Därvid ska de principer gälla som framgår av 
bilaga 1 till dessa riktlinjer och som har rubriken ”Principer för 
medfinansieringsersättningen av Spårväg Syd”. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 12 juni 2017, § 5, att godkänna ett ramavtal för 
Sverigeförhandlingen samt ett objektavtal om Spårväg syd mellan staten, Stockholms 
stad och Huddinge kommun. Huddinge kommun åtar sig enligt avtalet att 
medfinansiera spårvägen med ca 800 miljoner kronor samt planlägga och möjliggöra 
för 18 500 nya bostäder inom spårvägens influensområde till och med år 2035.   
 
Kommunfullmäktige i Huddinge har den 13 juni 2016, § 12 antagit Riktlinjer för 
exploateringsavtal samt Riktlinjer för markanvisningar. Genom fullmäktiges beslut 
den 6 november 2017, § 22, har i punkten 4.1 i Riktlinjerna infogats regler om att 
ålägga byggherrarna eller fastighetsägarna att bekosta kommunal medfinansiering av 
regional och statlig infrastruktur. Om kommunen avser att avtala om sådan ersättning 
ska riktlinjerna bl.a. ange grundläggande principer för medfinansieringsersättningen. 
 
För att säkra den kommunala medfinansieringen är erläggande av 
medfinansieringsersättning från exploatörer enligt de framtagna principerna en 
förutsättning för exploatering inom influensområdet för Spårväg syd. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 18 september 2019 § 7   
    
Diarienummer KS-2019/466.214    
 

 
Kommunen bedömer att värdeinverkan av Spårväg syd omfattar fastigheter upp till 
ett avstånd av 1200 meter från Spårväg syds stationer i Huddinge kommun 
(influensområdet). Samtliga exploatörer inom spårvägens influensområde kommer 
därmed att ta del av de fördelar som utbyggnaden medför såsom bättre 
kommunikationer, tätare och högre exploatering samt ökade fastighetsvärden och 
därmed ökade försäljningspriser. Vid träffande av exploateringsavtal och mark- och 
genomförandeavtal berörande fastigheter inom influensområdet ska sådant avtal 
omfatta medfinansieringsersättning av spårvägen. 
 
Ersättningsbeloppens storlek grundas på värdering av den värdeökning som Spårväg 
syd antas generera per station. Kommunen har inte gjort någon skillnad mellan privat 
eller kommunal mark. Samtliga exploateringsprojekt inom 1200 meter från 
stationslägen från Spårväg syd ska bidra till medfinansieringen. 
 
Förvaltningen föreslår fastslagna belopp och nivåer för bostäder, se tabell 1. Bostäder 
utgör en homogen grupp och som produkt skiljer den sig inte nämnvärt åt inom 
gruppen. För övrig exploatering som tex kontor, service, handel mm kommer 
förhandling att ske i det enskilda fallet och utifrån den specifika kategori som ska 
byggas. Utgångspunkten i dessa förhandlingar är samma som för bostäder dvs att det 
är värdeinverkan till följd av utbyggnaden av Spårväg Syd som ska ersättas genom 
medfinansieringsersättning. I övrigt gäller samma principer som beskrivs i bilaga 1. 
  
Hur stor den slutliga medfinansieringsersättningen blir är beroende av byggrätten i 
den upprättade detaljplanen och skrivs in som villkor i exploateringsavtalet respektive 
mark- och genomförandeavtalet. Hela beloppet ska vara betalat till kommun senast 30 
dagar efter att detaljplanen vunnit laga kraft. 
 
Överläggning 
Exploateringsingenjören Petra Nicander och projektledaren Linda Lövkvist 
informerar om ärendet. 
 
Vidare yttrar sig Martin Nigals (SD), Anders Abel (MP), budget- och 
controllerchefen Ralph Strandqvist, Sara Heelge Vikmång (S), Britt Björneke (V), 
Leif Dyrvall (DP), Malin Danielsson (L), Daniel Dronjak (M), Cem Delen (L) och 
biträdande samhällsbyggnadsdirektören Gunilla Vastesson. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning för Socialdemokraterna, se 
bilaga 7.1 till detta protokoll.  
 
Britt Björneke (V) anmäler protokollsanteckning för Vänsterpartiet, se bilaga 7.2 till 
detta protokoll.  
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Evakuering av Utsäljeskolan - Beslut om paviljonger i 
Källbrink och vid Huddinge gymnasium  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Tillfälliga paviljonger placeras på Källbrinks IP. 

2. De ianspråktagna konstgräsplanerna på Källbrinks IP ersätts under 
evakueringstiden genom upprustning av en femspelsplan och en sjuspelsplan på 
Källbrinks IP. 

3. Investeringsramen för tillfälliga paviljonger vid Källbrinks IP är 83 mnkr i 2018 
års prisläge. Beräknat investeringsutrymme i Mål och budget för tillkommande 
lokaler 2020-2022 utökas med 17 mnkr. 

4. Investeringsramen för nya konstgräsplaner vid Källbrinks IP är 4 mnkr. 

5. Tillfälliga paviljonger placeras vid Huddingegymnasiet. 

6. Investeringsramen för tillfälliga paviljonger vid Huddingegymnasiet är 80 mnkr i 
2018 års prisläge. Beräknat investeringsutrymme i Mål och budget för tillkommande 
lokaler 2020-2022 utökas med 80 mnkr. 

7. Tillkommande driftkostnader hanteras i avstämningsärendet för 2020. 

 
Sammanfattning 
Det föreligger ett behov av paviljonger i mellersta Huddinge för att möta behoven av 
tillfälliga lokaler i området. 
 
Två platser har identifierats som lämpliga avseende större paviljonguppställningar för 
skolverksamhet. Källbrinks IP anses mest ändamålsenlig avseende evakueringen av 
Utsäljeskolan under tiden för uppförandet av den nya skolan. Ytan utanför 
Huddingegymnasiet är lämplig för såväl evakueringar som för att tillskapa ytterligare 
skolplatser i avvaktan på att den nya skolan i Storängen kan färdigställas. Varför båda 
platserna föreslås för uppförande av tillfälliga skollokaler i mellersta Huddinge. 
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Överläggning 
Lokalplaneringschefen Mia Bergström informerar om ärendet. 
 
Martin Nigals (SD), Rasmus Lenefors (S), Malin Danielsson (L), Jelena Drenjanin 
(M), Cem Delen (L) och budget- och controllerchefen Ralph Strandqvist yttrar sig. 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S), Britt Björneke (V) och Anders Lönroth (MP) anmäler 
gemensam protokollsanteckning för Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, och 
Miljöpartiet de gröna, se bilaga 8.1 till detta protokoll.  
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Uppdaterat utvecklingsprogram för Södertörnssamarbetet 
2035 – beslut om antagande  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Förslag till Södertörns utvecklingsprogram 2035, bilaga till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 26 juni 2019, godkänns som grund för 
Södertörnskommunernas samverkan om regional utveckling. Programmet ersätter 
därmed motsvarande program från 2013. 

 
Sammanfattning 
De åtta Södertörnskommunerna har sedan 2007 ett gemensamt utvecklingsprogram 
för Södertörn. Det finns nu ett reviderat program för 2035 framme för beslut. 
Förslaget är framtaget i Södertörns samarbetskommitté och ledningsgrupp. 
Förändringar sedan förra versionen av programmet innefattar bland annat en ny 
vision, ett nytt övergripande mål samt ett nytt fokusområde. I det reviderade 
programmet har även insatser ersatts med delmål. Utvecklings-programmet gäller 
fram till 2022 och kommer framöver att uppdateras varje mandatperiod. 
 
Överläggning 
Översiktsplanerare Maria Strandberg informerar om ärendet. 
 
Anders Lönroth (MP) yrkar på återremiss av ärendet, se bilaga 9.1 till detta protokoll. 
 
Vidare yttrar sig Daniel Dronjak (M) och Christian Ottosson (C).  
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordföranden ställer propositioner efter varandra om bifall till att ärendet ska avgöras 
idag eller att ärendet ska återremitteras och finner därvid att kommunstyrelsen 
beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
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Beslutet delges 
Botkyrka kommun 
Haninge kommun 
Nykvarn kommun  
Nynäshamn kommun  
Salem kommun  
Södertälje kommun  
Tyresö kommun 
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Analyser och utvärderingar för effektiv styrning (SOU 
2018:79) – svar på remiss från Finansdepartementet 
 
Paragrafen förklarades omedelbart justerad; se separat protokoll.
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Förslag till vägledning om BAT-slutsatser för rening och 
hantering av avloppsvatten och avgaser inom den kemiska 
sektorn (CWW BATC) – svar på remiss från Naturvårdsverket 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Bifogat yttrande till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 22 
augusti 2019, överlämnas till Naturvårdsverkets som Huddinge kommuns remissvar 
på Förslag till vägledning om BAT-slutsatser för rening och hantering av 
avloppsvatten och avgaser inom den kemiska sektorn (CWW BATC). 

 
Sammanfattning 
Naturvårdsverket har tagit fram ett förslag till vägledning, som beskriver innehållet i 
BAT-slutsatsdokumentet för rening och hantering av avloppsvatten och avgaser inom 
den kemiska sektorn (CWW BATC). BAT står för Best Available Techniques; Bästa 
tillgängliga teknik. 
 
CWW BATC offentliggjordes den 9 juni 2016 i Europeiska unionens officiella 
tidning (EUT). 
 
Syftet med vägledningen är att vägleda tillsynsmyndigheter, prövningsmyndigheter, 
verksamhetsutövare och andra i deras tillämpning av bestämmelserna. Även andra 
BAT-slutsatser och referensdokument kan vara av betydelse för de verksamheter som 
omfattas av dessa BAT-slutsatser. 
 
Miljö- och bygglovsförvaltningen har fått skriften ”Naturvårdsverkets förslag till 
vägledning om BAT-slutsatser för rening och hantering av avloppsvatten och avgaser 
inom den kemiska sektorn (CWW BATC)” som förvaltningsremiss. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer i miljö- och bygglovsförvaltningens 
synpunkter på skriften. 
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Överläggning 
Juristen Jan Casserstedt och miljöinspektören Johanna Hultgren från miljö- och 
bygglovsförvaltningen informerar om ärendet. 
 
Vidare yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Malin Danielsson (L), Anders Lönroth 
(MP) och Christina Eklund (M).  
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Beslutet delges 
Naturvårdsverket 

  

[IJ Huddinge 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  23 (34) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 18 september 2019 § 12   
    
Diarienummer KS-2019/1611.109    
 

 
 

SOU 2019:20 Stärkt kompetens i vård och omsorg – svar på 
remiss från Socialdepartementet  
 
Paragrafen förklarades omedelbart justerad; se separat protokoll. 
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Remiss angående förslag till föreskrifter om 
hastighetsbegränsning på väg 73 i Stockholms län, TRV 
2019/35740  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Som svar på remiss av ”Remiss angående förslag till föreskrifter om 
hastighetsbegränsning på väg 73 i Stockholms län, TRV 2019/35 740” överlämnas 
remissvar bifogat till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 13 
augusti 2019. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har av Trafikverket getts möjlighet att yttra sig över rubricerad 
remiss. Förslaget innebär i korthet att högsta tillåtna hastighet på delar av väg 73 ska 
sänkas. Bakgrunden till förslaget om hastighetssänkningen baserar sig på 
Trafikverkets fortsatta arbete med anpassning av hastighetsgränserna till vägars 
säkerhetsstandard. 
 
Sammantaget påverkar förslaget fyra delsträckor på väg 73 som är cirka 14 kilometer. 
Vad det gäller Huddinge kommuns del föreslås en hastighetssänkning från 110 km/h 
till 100 km, mellan trafikplats Jordbro - 200 meter söder om trafikplats Trångsund. 
Vidare föreslås en hastighetsminskning från 90 km/h till 80 km/h, på en delsträcka 
200 meter söder om Trafikplats Trångsund – väg 229 i trafikplats Gubbängen. 
 
Rent generellt är hastighetsefterlevnaden på det statliga vägnätet låg och ligger inte i 
linje med nödvändig utveckling av de mål som är uppsatta enligt Trafikverkets 
Nollvision. 
 
För att kunna uppnå en god hastighetsefterlevnad och de önskades effekterna i form 
förbättrad trafiksäkerhet, klara miljökvalitetsnormer på sträckan föreslår Huddinge 
kommun att vägutformningen anpassas och tydliggörs i syfte att förbättra 
hastighetsefterlevnaden. 
 
Protokollsanteckningar 
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning för Miljöpartiet de gröna, se 
bilaga 13.1 till detta protokoll.  
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Beslutet delges 
trafikverket@trafikverket.se  
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Genomförandebeslut för upprustning av Gula gången  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att anta tjänsteutlåtandet, daterat den 1 juli 2019, och 
ger genomförandebeslut för upprustningen av Gula gången vilket innebär att projektet 
kan genomföras i avseende på projektering och entreprenadupphandling. 

2. Kommunstyrelsen uppdrar åt chefen för kommunstyrelsens trafik- och 
landskapssektion att på kommunstyrelsens vägnar besluta om tilldelning av kontrakt i 
upphandlingsärendet. 

 
Sammanfattning 
Gula gången är ett välbesökt gångstråk i bostadsområdet Grantorp i Flemingsberg. 
Det är områdets viktigaste promenadstråk och längs med gången finns flera viktiga 
mötesplatser. Stråket är idag i stort behov av upprustning. Områdets material och 
möblering är generellt sliten och det finns ett behov av översyn och förnyelse av 
utrustning och material. 
 
Gula gången ingår i parkprogrammet och är en del av programmet för offentlig miljö 
i Flemingsberg (2011). Från och med våren år 2017 drivs Gula gången som ett enskilt 
projekt. 
 
Huddinge kommun, Huge bostäder AB och Huddinges Kyrkliga samfällighet äger 
marken och arbetet med upprustningen sker i samarbete med Huge bostäder. 
Kommunen och Huge bostäder har tillsammans tagit fram program och projektering. 
Huddinges Kyrkliga samfällighet har tagit del av program och projektering samt tagit 
beslut om investering i sitt fastighetsutskott. 
 
Under år 2019/2020 rustas Gula gången upp med ny markbeläggning, ny och bättre 
belysning och möblering samt trädplanteringar. Stråket och det intilliggande torget 
rustas upp för att ges en mer sammanhållen gestaltning med enhetligt uttryck för 
markmaterial och utrustning. Genom bättre belysning, fler sittplatser och trevligare 
mötesplatser ska stråket bidra med ökad trygghet, orienterbarhet och tillgänglighet i 
området. (Det angränsande Bibliotekstorget, som ägs av Huge, ingår ej i 
upprustningen.) 
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Den nya gestaltningen utgår från den medborgardialog som genomfördes under våren 
och sommaren år 2016, där boende fick tycka till om framtida utformning av Gula 
gången samt intilliggande parkområdet Flemingsbergsparken (färdigställd juni år 
2019). 
 
För att upprustningen av Gula gången ska kunna utföras behöver en upphandling av 
entreprenör genomföras. Projektering av stråket pågår och ett förfrågningsunderlag 
tas fram enligt förvaltningens mallar och rutiner. Upphandling av entreprenör 
planeras att starta hösten år 2019. Stråket planeras vara färdigbyggd hösten år 2020. 
 
Överläggning 
Sedan Anders Abel (MP) haft ordet förklaras överläggningen avslutad. 
 
Protokollsanteckningar 
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning för Miljöpartiet de gröna, se 
bilaga 14.1 till detta protokoll.  

  

[IJ Huddinge 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  28 (34) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 18 september 2019 § 15   
    
Diarienummer KS-2019/1403.313    
 

 
 

Beslut om planbesked för Lamellen 1 och 2 i Skogås  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen lämnar ett positivt planbesked avseende planläggning för 
fastigheterna Lamellen 1 och 2 i Skogås. 

 
Sammanfattning 
Fastighetsägaren Akelius har den 10 maj 2019 inkommit med en ansökan om 
planbesked i syfte att ta fram en ny detaljplan för fastigheterna Lamellen 1 och 2 i 
Skogås. Ansökan avser möjliggörande av utveckling och förtätning av befintligt 
bostadsområde i centrala Skogås. Bilagt till ansökan har sökande inkommit med ett 
förslag som innebär att ca 360 nya bostäder kan tillkomma. Förslaget innebär även att 
Vallhornsvägen omvandlas till stadsgata. Förtätningen i området sker genom 
omvandling av de stora arealer markparkering som idag är belägna inom området, 
och parkering föreslås istället lösas genom uppförande av ett parkeringsdäck samt i 
garage under de tillkommande flerbostadshusen. 
 
Området är beläget inom 600 meter från Skogås centrum och utgör ett primärt 
förtätnings- och utbyggnadsområde enligt kommunens översiktsplan. Förslaget går i 
linje med den utveckling och den strukturplan som i översiktsplanen finns beskriven 
för Skogås. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till inkommen planbeskedsansökan. Kommunen 
kommer att på en övergripande nivå utreda området inom ramarna för den 
utvecklingsplan som tas fram för Skogås och Trångsund under 2020 och ser att 
planläggning av rubricerade fastigheter kan ske parallellt med detta arbete. 
 
Protokollsanteckningar 
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning för Miljöpartiet de gröna, se 
bilaga 15.1 till detta protokoll.  
 
Beslutet delges 
Sökande 
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Gång- och cykelbana längs Smistavägen enligt 
Sverigeförhandlingen – genomförandebeslut  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att anta tjänsteutlåtandet, daterat den 12 augusti 2019, 
och medger genomförandebeslut för gång- och cykelbana längs Smistavägen. 

2. Kommunstyrelsen uppdrar åt chefen för kommunstyrelsens trafik- och 
landskapssektion att på kommunstyrelsens vägnar besluta om tilldelning av kontrakt i 
upphandlingsärendet. 

  
Sammanfattning 
Huddinge kommun har genom Sverigeförhandlingen ingått avtal om att bygga ut och 
förbättra gång- och cykelbanan längs Smistavägen, sträcka 31. Kommunens 
cykelplan pekar ut denna sträcka som ett regionalt cykelstråk. Längs sträckan går idag 
en gång- och cykelbana som inte uppfyller kraven för ett regionalt cykelstråk 
 
En förbättrad gång- och cykelbana längs Smistavägen innebär ett genare, 
framkomligare och säkrare cykelstråk av regional standard. 
 
Förvaltningen föreslår att gång- och cykelbanan breddas till regional standard på 
sträckan från Smista Allé vid gång- och cykeltunneln under E4:an fram till 
Tangentvägen. För att undvika sidbyte byggs en ny sträckning söder om Modulvägen 
på östra sidan om Smistavägen som binder samman gång- och cykelbanan fram till 
Tangentvägen. Från Tangentvägen till Ryttarhalsvägen sker ingen breddning utan 
endast enklare förbättringar av belysning och skyltning. 
 
Gång- och cykelpassagerna längs Smistavägen byggs om för ökad framkomlighet och 
ökad trafiksäkerhet för gående och cyklister. 
 
En kostnadskalkyl för att genomföra investeringsprojektet har tagits fram och det 
finns 9 200 000 kr avsatt för att projektet genomförs från 2019 till 2020. 
Investeringskostnaden för projektet sänks då flertalet bidrag har beviljats. 
 
 
 
 
 
 
 

[IJ Huddinge 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  30 (34) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 18 september 2019 § 16   
    
Diarienummer KS-2019/1780.474    
 

 
Överläggning 
Trafikplaneraren Liselott Söderström informerar om ärendet. 
 
Anders Lönroth (MP) yrkar på att ärendet ska återremitteras, se bilaga 16.1 till detta 
protokoll.  
 
Vidare yttrar sig Malin Danielsson (L) och Yossi Sigal (S). Härefter förklaras 
överläggningen avslutad. 
 
Propositioner 
Ordföranden ställer propositioner om bifall till att ärendet ska avgöras idag och till att 
ärendet ska återremitteras och finner därvid att kommunstyrelsen beslutat att ärendet 
ska avgöras idag. 
 
Reservationer 
Mot kommunstyrelsens beslut reserverar sig Anders Lönroth (MP) för Miljöpartiet de 
gröna. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 18 september 2019 § 17   
    
Diarienummer KS-2019/954.902    
 

 
 

Valärenden  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar om följande val för nedan angivna tidsperioder: 

 

Ny ersättare i   kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott för perioden intill 
det sammanträde   då val av samhällsbyggnadsutskottet förrättas nästa gång 
(fyllnadsval) 

Anders Abel (MP) 

  

Ny ledamot i Stiftelsen Flemingsberg Science för återstoden av perioden 2017-
2019 (fyllnadsval) 

Camilla Broo, kommundirektör 

  

Val av ledamöter i stiftelsen Flemingsberg Science för perioden 2020 -2022                       

Daniel Dronjak (M) 

Camilla Broo, kommundirektör  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 18 september 2019 § 18   
    
Diarienummer KS-2019/1665.111    
 

 
 

Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsens 
sammanträde den 18 september 2019  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilaga till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 23 augusti 2019 godkänns. 

 
Sammanfattning 

 Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 
tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut ska 
redovisas till kommunstyrelsen. 

[IJ Huddinge 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 18 september 2019 § 19   
    
Diarienummer KS-2019/2155.111    
 

 
 

Meddelanden till kommunstyrelsen den 18 september 2019  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tog del av PM:et Meddelanden till kommunstyrelsen den 18 
september 2019.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 18 september 2019 § 20   
    
    
 

 
 

Övriga frågor   
 
Inga övriga frågor anmäls. 
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Ärende 2 : Angående Huges lokaler för särskilda boenden - svar på motion 

Det här ärendet har pågått under väldigt lång tid och förutsättningar har förändrats sedan 
motionen först skrevs. Den viktiga poängen med motionen var att belysa vikten av orden 
som sätts på ett boende, skillnaden mellan att leva i en "verksamhet" eller i sitt eget boende 
är stor. 

Med det sagt ser vi de tekniska fördelarna med hur Huge fastigeters lokaler blivit uppdelade 
mellan de två nya bolagen. Vi ser inte idag någon anledning att ändra dessa förhållanden. 
Men det som kvarstår är fortfarande själva poängen om hur vi som kommun uttrycker oss 
och tar hand om våra boende. 

Vi förutsätter, i och med tjänsteutlåtandet, att förvaltningarna tagit till sig av huvudbudskapet 
och att de boende kommer uppleva sitt boende som just det - sitt boende. 

MiljögJ gröna 

Anders Lönroth 
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Ärende 4: Förbättrade beslutsunderlag till politiker - svar på motion väckt av 
Anders Abel (MP) 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
att bifalla motionens andra att-sats samt 
att bifalla motionens tredje att-sats 

Bakgrund 
Motionen föreslår att beslutsunderlagen för politiker ska bli bättre. Från oppositionens sida 
har vi ett flertal gånger lyft fram problemet med att få handlingar sent och att det ofta är 
svårt att avgöra vilka skillnaderna är mellan reviderade dokument och original. Därför 
menar vi från Vänsterpartiets sida att den motion som lämnats in från Miljöpartiet och 
Anders Abel är bra och vi yrkar därför bifall till motionens andra och tredje att-sats. 

-"""""'~--~ ~R -~~ 
Britt Bjö ne e Niklas Bougt ~ 
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Ärende 4 : Förbättrade beslutsunderlag för politiker - svar på motion väckt av 
Anders Abel (MP) 

Det är tre och ett halvt år sedan motionen lämnades in med förslag på förbättrade underlag 
för politiker. Sedan dess har mycket förändrats till det bättre, till stor del tack vare att 
möjligheterna med elektronisk distribution av handlingar har tagits till vara. 

Motionen siktar in sig på tre områden som upplevs skapa svårigheter att läsa in och vara 
tillräckligt förberedd inför möten. 

I många ärenden förekommer upprepade texter, framförallt av sammanfattningar i 

tjänsteutlåtanden och protokoll. Det blir speciellt tydligt för ärenden som passerat flera 

utskotUnämnder/styrelser innan slutligt beslut tas i kommunfullmäktige. Oftast, men inte alltid 
är dessa sammanfattningar likalydande som i tidigare forum. Vi accepterar argumenten mot 
hyperlänkning, men ser gärna att skillnader på snarlika texter markeras tydligare. 

När reviderade versioner av dokument presenteras har rutinerna med ändringsmarkeringar 
blivit bättre, även om de inte alltid fungerar. Vi vill betona bakgrunden till detta krav: En 
politiker tillbringar många timmar av sin obetalda fritid med att läsa handlingar. Om det då 

kommer nya versioner utan tydlighet i vad som ändrats behöver hela handlingen läsas igen. 

Otydlighet vid ändringar är en respektlöshet från tjänstemännen mot politikernas nedlagda 
tid. 

Handlingar på bordet upplevs i stort sett ha upphört tack vare att elektronisk distribution av 

handlingar används, vi upplever dock fortfarande problem med sena handlingar. 



HUDDINGE 
KOMMUN 

POSTADRESS 

ORDFÖRANDEFÖRSLAG 

DATUM 

Kommunstyrelsen 3 mars 2019 

§ 6 - Förslag till ändrat arvodesreglemente för kommunalt 
förtroendevalda i Huddinge kommun (HKF 9190) 

Förslag till tillägg till ändring 

Lydelse i förslag från Kommitten för arvodes- och partistödsfrågor: 

§ 5 Ledighet för hel- eller deltidsarvoderad på grund av sjukdom 
Hel- eller deltidsarvoderad erhåller ledighet på grund av sjukdom under högst 
14 kalenderdagar i följd utan att arvodet reduceras. Från och med den 15 
dagen till och med den 360 dagen utgår ersättning med 90% av arvodet. 

Förslag till ändring: 

§ 5 Ledighet för hel- eller deltidsarvoderad på grund av sjukdom 
Hel- eller deltidsarvoderad erhåller ledighet på grund av sjukdom under högst 
14 kalenderdagar i följd utan att arvodet reduceras. Från dag 15 till och med 
dag 360 minskas arvodet enligt de bestämmelser som gäller/är 
kommunanställda. 

Daniel Dronjak (M) 
Ordförande kommunstyrelsen 

OIARIENUMMER 

Politiska kommunledningen 
Huddinge kommun 

BESÖKSADRESS 

Kommunalvägen 28 
Huddinge 

TELEFON (VX) OCH FAX 

08-535 300 00 
08-535 301 40 

E-POST OCH WEBB 

huddinge@huddinge.se 
www.huddinge.se 

141 85 Huddinge 
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Ärende 7: Revidering av riktlinjer för exploateringsavtal med 
anledning av medfinansieringsersättning för Spårväg Syd 

Huddinge kommun har inom ramen för Sverigeförhandlingen åtagit sig att 
planlägga och möjliggöra för 18 500 nya bostäder inom Spårväg Syds 
influensområde samt att medfinansiera spårvägen med drygt 800 miljoner kronor. 

Det är därför rimligt att kommunen tar fram principer för hur exploatörer ska 
erlägga medfinansieringsersättningen och att dessa blir kända genom att de 
infogas i kommunens Riktlinjer för exploateringsavtal. 

Spårväg Syd kommer att stärka Huddinge med fler bostäder, arbetsplatser och 
bättre kollektivtrafik. Vi ser positivt på spårvägen och det ökade bostadsbyggandet 
men kommunen måste se till att de nya bostäderna också kan efterfrågas av dem 
med lägre inkomster. Nyproducerade lägenheter blir ofta dyra och när vi nu 
beslutar om principerna för medfinansieringsersättning är det extra viktigt att 
kommunen gör vad den kan för att inte driva upp boendekostnaderna ytterligare 
eller i värsta fall helt omöjliggöra ett bostadsprojekt genom att lägga för höga 
kostnader för allmänna anläggningar. Socialdemokraterna anser därför att det är 
av vikt att kommunen har detta med sig vid planering av nya bostäder. 

I ärendet framgår det att köpare av småhus av tradition är mer bilburna än 
boenden i flerbostadshus. Socialdemokraterna ställer sig frågande till om det är 
rimligt att småhusägare i framtiden inte kommer värdera kollektivtrafik? När nya 
stadsdelar växer fram menar vi att det är angeläget att utbyggnaden av 
kollektivtrafik går hand i hand med tillkomsten av bostäder och att gång- cykel
och kollektivtrafik prioriteras. Annars riskerar ett bilberoende att byggas in och då 
minskar chanserna att fler åker kollektivt. Samhället kan aldrig bli hållbart om vi 
inte värnar om miljön och vid nya stadsplaneringar bör detta tas i åtanke, genom 
att exempelvis underlätta för småhusägare att även dem välja kollektivtrafiken. 

För Socialdemokraterna 
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Ärende 7: Revidering av riktlinjer för exploateringsavtal med anledning 
av medfinansieringsersättning för Spårväg Syd 

Det reviderade förslaget till riktlinjer kommer att slå mot hyresrätterna eftersom det i 
praktiken innebär en värdeökning som de företag som bygger hyresrätter kommer att ta ut 
i form av ökade hyreskostnader. En försäljning av en bostadsrätt eller en villa kan få 
tillbaka en högre avgift eller köpesumma men i en hyresrätt får hyresgästen inte tillbaka 
något när den går vidare till en ny hyresgäst. På detta blir fördelningen ojämn och de två 
andra boendeformerna gynnas medan hyresrätten missgynnas som upplåtelseform. 
Vänsterpartiet eftersträvar hyresrätter med rimliga hyror där folk har råd att bo. De 
revidera riktlinjerna riskerar att leda åt motsatt håll vilket vore mycket olyckligt. 

~ ~ Jdl /,~ r 
Britt Björn k Niklas Bougt 
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Ärende 8: Evakuering av Utsäljeskolan - Beslut om 
paviljonger i Källbrink och vid Huddinge gymnasium 

På dagens sammanträde har kommunstyrelsen fattat beslut om att tillsätta 
tillfälliga paviljonger på Källbrinks IP och vid Huddingegymnasiet för att tillgodose 
skolplatser i och med evakueringen av Utsäljeskolan. 

Grunden för vårt starka samhälle och våra barns framtid läggs i skolan. När vi 
investerar i skolan så investerar vi i vår gemensamma framtid. Alla skolor ska 

vara bra skolor och både elever och lärare skall ges goda arbetsförutsättningar i 
en stimulerande arbetsmiljö. 

Huddinge växer med många nya invånare. Det är i grunden positivt men det 
ställer också stora krav på att tillgodose behovet av nya skolplatser. Det är 
kommunens skyldighet att erbjuda alla barn en skolplats och dagens brist av 
detsamma skapar allvarliga problem då det både leder till överfulla klassrum och 
en försämrad arbetsmiljö och studiero. Socialdmeokraterna, Miljöpartiet och 
Vänsterpartiet lade fram andra alternativ för att tillgodose skolplatser, men givet 
dagens situation är det ändå bra att evakueringsfrågan till slut har lösts. 

I stort anser Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet att lösn ingen 
med paviljonger vid Källbrink är ett bra alternativ. Vi ser dock ett behov av att 
göra några viktiga noteringar. 

Huddinges föreningsliv är en fantastisk resurs för kommunen och ska ges goda 
förutsättningar att bedriva sin verksamhet. När kommunstyrelsen nu fattar 
beslut om att sätta upp paviljonger på Källbrinks IP, en av kommunens största 
och mest använda idrottsanläggningar, är det därför viktigt att speciell hänsyn 
tas till de föreningar som idag har sin hemvist där. Det är framför allt 
fotbollsföreningen Huddinge IF och Huddinge Tennis som berörs. 

Upprustn ingen av de konstgräsplaner som ska ersätta de befintliga till förmån för 
paviljongerna måste bli färdig i tid. Det är redan idag ont om plantider i 



kommunen och det är inte rimligt att fler plantider försvinner, varken helt eller 
under en period, på grund av ombyggnationen. 

Trafiksituationen kopplad till evakueringslösningen är också central, både i 
avseendet att den måste vara god för skolbarn och deras föräldrar, men också 
för de barn och unga som börjar träna sin idrott på Källbrink redan från 16-tiden 

på eftermiddagarna. 

Det är utöver detta också viktigt att de aktiva föreningarna på Källbrink får skälig 
ersättning om deras planer, lokaler eller övrigt material drabbas av skadegörelse 
och/eller ökat slitage med anledning av evakueringen. 

För paviljongerna vid Huddinge gymnasium hade det varit önskvärt med ett mer 
utförligt beslutsunderlag gällande det långsiktiga behovet av skolplatser och 
planeringen för dessa. Huddingebornas gemensamma skattekronor ska användas 
så effektivt som möjligt och när vi fattar beslut om investeringar och kostnader 
av den här storleken ska vi göra det utifrån tydlig och relevant information. Givet 
det stora behovet av att ordna fler skolplatser, särskilt i mellersta Huddinge, är 

det samtidigt angeläget att det här arbetet går framåt. 

Båda de paviljonglösningar som kommunstyrelsen har fattat beslut om idag -
tillsammans med det faktum att Huddinge står inför en fortsatt krahig 
befolkningsökning de närmaste åren - understryker Huddinges behov av en 
långsiktig planering med god framförhållning för att uppfylla vårt lagstadgade 
krav om att tillgodose skolplatser åt alla barn i kommunen. Detta arbete ska 
samtidigt alltid präglas av en ansvarsfull hantering av våra gemensamma 

skattekronor. 

För Vänsterpartiet 

~lÅ_ 

Anders Lönroth 
'fs·v·; H- ·It)-; Y' u eJ,_e_ 
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Ärende 9 : Uppdaterat utvecklingsprogram för Södertörnssamarbetet 2035 -
beslut om antagande 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet till kommunstyrelsens förvaltning 
för ny beredning och en fördjupad politisk förankring. 

Det finns två aspekter av det här ärendet som vi i Miljöpartiet är kritiska till. Dels så skulle vi 
vilja se andra formuleringar och tydligare skrivningar om miljö och klimat. Vi upplever att 
samarbetet använder ord som hållbarhet som en del i en marknadsföring snarare än en ärlig 
ambition att förändra vår del av regionen. Det är tydligt att klimatfrågan hamnar långt ner på 
listan av prioriteringar när kommunerna planerar sin framtid . 

Den andra delen handlar om själva processen. Det här dokumentet har på inget sätt 
förankrats med oss i oppositionen innan den nu presenteras och ska antas. Det är KSO själv 
som haft rollen av att företräda samtliga partiers vilja i förhandlingarna. Miljöpartiet har högre 
förväntningar på en transparent och inkluderande process med att ta fram ett så viktigt 
dokument och föreslår därmed att ärendet återremitteras. 

71i · 
Anders Lönroth 



Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2019-09-18 

Protokollsanteckning 

miljöpartiet de gröna~ 
HUDDINGE 

\CS "°' OC\ \~ 

q~y~\ 0---0 ~ . ' 

Ärende 13: Remiss angående förslag till föreskrifter om hastighetsbegränsning 
på väg 73 i Stockholms län, TRV 2019/35740 

Vi i Miljöpartiet är positiva till en hastighetssänkning på väg 73. Vi vill också passa på att 

belysa en aspekt som även vår förvaltning nämner i sitt svar. För att uppnå trafiksäkerhet, 

sänkta bullernivåer och för att klara möljökvalitetskrav kommer ytterligare åtgärder behöva 
genomföras. 

Anders Lönroth 
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Ärende 14: Genomförandebeslut för upprustning av Gula gången 

Det är välkommet att en upprustning av Gula gången görs. 

Vi ser dock med oro på hur förutsättningarna för en säker och trygg trafikmiljö hanteras. 
Gula gången ska vara ett område där fotgängare (inklusive barn) kan röra sig tryggt. 
Samtidigt är det ett genomgående cykelstråk. Vi saknar en tydligare analys av nuvarande 
och förväntade flöden av gående och cyklister på platsen. Det krävs förmodligen en tydlig 
separering av cyklande och gående så att det är uppenbart vilka ytor som är reserverade för 
respektive trafikslag. För att åstadkomma det krävs att tillräcklig bred yta sätts av. 
Utgångspunkten i planeringen måste vara vilka ytor som behövs för en trygg lösning, inte att 
slentrianmässigt använda den fördelning av ytor som finns sedan tidigare. 

Anders Lönroth 
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Ärende 15: Beslut om planbesked för Lamellen 1 och 2 i Skogås 

Miljöpartiet ställer sig positiva till att bygga mer på de föreslagna fastigheterna och vill 

framhålla att det är ett utmärkt sätt att ändra användningen av redan ianspråktagen mark 
och bättre nyttjande av markens goda kollektivtrafiknära läge. Det kollektivtrafik- och 

centrumnära läget gör det än viktigare att ta hänsyn till gående och cyklisters behov och vi 
förutsätter att cykelplanen följs . 

I dagens läge med eskalerande klimatförändringar så förutsätter vi att förvaltningen under 

det framtida planarbetet arbetar för att projektet ska bli så ekologiskt hållbart som möjligt. Vi 
ser framför oss en stor andel trä som byggnadsmaterial, lokalt producerad energi via 

solceller, och en bra dagvattenhantering med gröna miljöer genom till exempel gröna väggar 
och tak. 
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Ärende 16: Gång- och cykelbana längs Smistavägen enligt Sverigeförhandlingen 
- genomförandebeslut 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet till kommunstyrelsens förvaltning 
för ny beredning och återkomma med ett förslag som tar tillvara cyklisternas behov. 

Motivering 
För att nå cykelplanens effektmål om andelen resor i kommunen som görs med cykel ska 
vara 15 procent år 2030 behöver cykelinfrastrukturens attraktionskraft vara den bästa 
möjliga. Detta uppnår man till exempel med sammanhållna cykelvägar som undviker skarpa 
kurvor och så få vägpassager i plan som möjligt. För att få fler att cykla är det viktigt att 
infrastrukturen möjliggör ett flyt i trafiken, hinder på vägen motverkar kraftigt våra mål. Att 
bygga en ny väg för bilpendling där du som förare skulle behöva göra skarpa svängar gång 
på gång skulle vara otänkbart. 

Vägpassager bör när det går undvikas för att öka säkerheten för oskyddade trafikanter. När 
de ändå måste finnas vägpassager som inte går att lösa planskilt så bör de utformas så att 
det är tydligt att bilvägen har väjningsplikt mot cykelvägen. 

Förslaget nedan är en möjlighet vi skulle vilja få utrett då det förslaget skulle innebära en 
långt mycket bättre lösning med färre vägpassager och en genare sträckning. Det alternativa 
förslaget är mer i linje med vår gemensamt antagna cykelplan. 
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